



Referat af møde (2017-05) i Studienævn for Energi afholdt den 14. juni 2017

Tilstede:

Birgitte Bak-Jensen (formand), Matthias Mandø, Mads Pagh Nielsen, Tamas Kerekes, Henrik Clemmensen Pedersen, Troels Beck Landbo (TEPE2), Nicolaj W. Johansen (MCE10), Ivan Titov Nikolaiisson (næstformand MCE6), Michel Noaparast (TEPE2), Esben Ravn (suppleant TE6), Gitte Hageman Christensen (sek.)

Afbud: Carina Holst Thomsen, Sofie Splidsboel Clausen (observatør), Akbar Hussain (ED observatør), Jakob Peter O. Andersen (observatør), Tiberiu-Ioan Szatmari (ED observatør)

Kopi:

Henrik Brohus, Egon Moesby, John K. Pedersen, Lisbeth Holm Nørgaard, Birgitte Skovsgaard, Britta M. Jensen, Margit Bang, Diana Wolff Bie

Referent:

Gitte Hageman Christensen

1	Godkendelse af dagsorden	
2	Opfølgning af handlepunkter fra seneste studienævnsmøde	<p>Punkt 1: I forbindelse med emner til gæsteforelæser om innovation spørger MPN Anders Korsgaard om han vil give en gæsteforelæsning. MPN finder også en gæsteforelæser mere.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Skubbes til næste gang. <p>Punkt 2: BBJ spørger Jens Bo om idé til ESB ang. gæsteforelæser om innovation.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Jens Bo kigger på det. Punktet kan fjernes. <p>Punkt 3: GHC initierer opslag om ny studievejleder.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Stilling er opstillet og der er samtaler d. 21/6. Punktet kan fjernes. <p>Punkt 4: GHC tjekker om man må nøjes med 2 semestergruppemøder på et semester.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Ifølge Skolens retningslinjer for semesterkoordinatør afholdes der 2-3 semestergruppemøder pr. semester, så det er ok kun at holde 2 møder. Punktet kan fjernes. <p>Punkt 5: BBJ spørger underviser i <i>Mekanik</i> om underviser vil holde en spørgetime, udlevere facit til eksamensopgaver samt lægge eksamenssæt ud i Moodle.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Vi har spurgt underviserne og begge tager til ESB for at holde spørgetime. Desuden lægger de opgaver og guidelines til at løse eksamensopgaver på Moodle for 2012, 2013 and 2015. Punktet kan fjernes. <p>Punkt 6: BBJ kontakter underviser, om der skal medbringes PC til <i>Control theory</i> eksamen pga. MATLAB.</p>

		<ul style="list-style-type: none"> • Britta informerede at det skal der og det står i Moodle. Punktet kan fjernes. <p>Punkt 7: GHC sender feedback ang. ny vedtægt for AAU til Lisbeth Fredberg. Frist er d. 19/5.</p> <ul style="list-style-type: none"> • GHC har sendt studienævnets feedback til Lisbeth Fredberg. Punktet kan fjernes. <p>Punkt 8: GHC sender studienævnets kommentarer til selvevalueringsrapporterne til Sidse Westesen. Frist er d. 17/5.</p> <ul style="list-style-type: none"> • GHC har sendt studienævnets kommentarer til Sidse Westesen. Punktet kan fjernes. <p>Punkt 9: GHC sender listerne med frafaldstruede til Lisbeth Fredberg og gemmer i Workzone.</p> <ul style="list-style-type: none"> • GHC har sendt og gemt listerne. Punktet kan fjernes. <p>Punkt 10: BBJ meddeler Esben og CBO at vi beholder fordelingen 2,5 x 2,5 ECTS i Energisystemers grundlæggende fysik og opbygning.</p> <ul style="list-style-type: none"> • BBJ har skrevet til Esben og CBO. Punktet kan fjernes. <p>Punkt 11: GHC laver udkast til svar til indrapportering ang. problemer i studiemiljøet til Line Kousholt Caspersen med c.c. til Troels. Frist er d. 22/5.</p> <ul style="list-style-type: none"> • GHC har sendt studienævnets kommentarer til Line Kousholt Caspersen. Punktet kan fjernes.
3	Godkendelse af referat	Referat godkendt.
4	Meddelelser	<p><i>ED Esbjerg.</i> BBJ har d. 6/6 holdt møde med Skolen og Fakultetet. Rektoratet har genovervejet om vi skal søge akkreditering, og det er bestemt at vi skal søge om titelændring på studieordningen i stedet for akkreditering. For at søge titelændring skal 120 ECTS være de samme, 60 ECTS må være forskellig. 122,5 ECTS kan med god vilje siges at være de samme, kun 57 ECTS er anderledes, og vi søger derfor om kun at ændre titlerne i studieordningen. Chancen er større for at få bachelor SO godkendt, men mht. IRS kan vi ikke søge om ny, da den ikke kan holdes inden for rammerne med titler. Det vil dog være logisk at have en kandidat på ED, så vi regner med at IRS godkendes senere. IRS kører et ekstra år i forhold til det, vi har regnet med. Det bliver en kortere ansøgning med titelændring. IRS kan undervises fra 2019 og ED fra 2018. Der søges ikke om diplom SO, så den nedlægges. Sidste to år har der kun været 1 studerende, som søgte ind på ED diplom.</p> <p><i>Invitation til arbejdsgruppe om studieaktivitet og minimumstimetal.</i> Rektoratet har lavet et kommissorium for arbejdet med en model for studieaktivitet og målsætning om minimumstimetal, og Birgitte har accepteret en invitation til at deltage i dette arbejde.</p> <p><i>Opsummeringsrapporter i ESB.</i> Britta har taget initiativ til at afholde møde ang. opsummeringsrapporter sidst i juni efter projektskamen. Studienævnet synes at det er et godt initiativ og afventer input fra ESB.</p>
5	Orientering fra semestrene	<p><i>EN 4 AAL.</i> Larm ved videokonference hvis mikrofonen ikke bruges. Referatet er behandlet og taget til efterretning.</p> <p><i>EN6 AAL.</i> BBJ tager ny ide om "Årets TAP" med på sektionledermødet. Referatet er behandlet og taget til efterretning.</p>

6	Initiering af 9. semester valgfag	Der er 22 valgfag i vores ny SO. Hvis et fag udbydes, skal der laves en semesterbeskrivelse. Studienævnet indkalder semesterbeskrivelser, så vi kan se hvem der vil udbyde kurser. Frist for at modtage semesterbeskrivelser er oktober møde. BBJ og GHC sender en mail.
7	Årets underviser 2017	Studerende sætter sig sammen efter mødet. Der er ikke kommet noget indlæg fra Esbjerg for foråret 2017. BBJ tager op på et fredagsmøde at det skal på dagsorden og at der skal følges op på det, evt. sende minder i Moodle. GHC skriver til Bent om at sætte årets underviser på Skolens skabelon til dagsorden. Michel sender den valgte kandidat til GHC onsdag eller i løbet af et par dage og præsenterer vedkommende til dimissionen.
8	PBL aftale	<p>Studienævnet gennemgik udkastet til aftalen mellem TECH og ENG skolerne og PLAN om PBL-undervisning.</p> <p>Side 1: Omfang. Det må gerne præciseres i forhold til ECTS kurser hvor meget kontekstualisering skal fylde, og det skal sikres at kontekstualisering bliver rettet mod studieretningerne. Det er blevet diskuteret meget på Skolen og Fakultetet, og det er et kæmpe problem at undervise i noget, som de studerende ikke har brug for alligevel.</p> <p>Godt at digitalisering af projektet er med, fx moodle og SVN (læringservice).</p> <p>Side 2: Bemanning og kvalitetssikring. Der står at kontaktpersonerne er studieleder og skolesekretær på Skolerne, men hvor er semesterkoordinatorerne og hvor er studienævnene? Det er vigtigt at der bliver sparring med studienævnene.</p> <p>PLAN foreslår at de skal kvalitetssikre studieordningernes kompetence- og målbeskrivelser, så de nødvendige PBL faglige læringsmål sikres på alle uddannelser. Studienævnet mener at det er studienævnene, som kvalitetssikrer studieordninger. PLAN kan få studieordningerne til gennemsyn og komme med kommentarer, men ansvaret for kvalitetssikring af studieordningerne ligger hos studienævnene alene.</p> <p>Der står i udkastet at PLAN varetager at gennemføre evalueringer, men hvorfor skal PLAN lave selvstændig kvalitetsevaluering? Studienævnene skal nok lave denne semesterevaluering. PLAN skal ikke lave ekstra evaluering. Det er svært nok at få studerende til at svare på evalueringer.</p> <p>Implementering. Studienævnet besluttede ikke at lave studieordningsændringer i forhold til aftaleudkastet.</p> <p>PBL er et værktøj og ikke et læringsmål i sig selv.</p> <p>Omfang 10 ECTS: Konsulentbistand svarer til 40 timer. Ideen er 40 timer pr. gruppe for bivejledning på 2. semester. Det bør præciseres hvordan de regner de 10 ECTS og 40 timer pr. gruppe. Hvad menes der pr. gruppe? Bruger vi det på 2. semester, får vejlederne så 40 timer? De skal vel ikke have flere timer end de har nu.</p> <p>GHC laver track change i dokumentet. Sender kommentarer til Lisbeth Fredberg.</p>
9	Afleverings- og eksamenstider på Første Studieår	Studienævnet har følgende præferencer: Den 3. 9. og 12. januar 2018. Den 5. er for tæt. Hvorfor kan man ikke bruge d. 8.?

		RUS kurset er flyttet hen til efter P0, og P0 er gjort længere. Det er for meget at der afsættes en hel uge. RUS burde placeres i august og der skal ikke afsættes mere end 3 dage for en storgruppe. GHC sender besked til Første Studieår.
10	Forlængelse af studieleder	Studienævnet indstiller at Henrik Brohus forlænges til og med 2020 for studieleder. GHC meddeler Rikke Poulsen studienævnets svar.
11	Ændring i valgdata	P.t. har vi 5 VIP og 5 studerende i studienævnet inkl. 1 VIP og 1 studerende for repræsentationsområdet i ESB. Det blev besluttet at studienævnet også skal have en repræsentant fra ED området i ESB, så i henhold til regler om valg til Aalborg Universitets styrende organer kan vi udvide til 12 medlemmer i alt: 2 VIP og 2 studerende i ESB og 4 VIP og 4 studerende i AAL. På grund af at Nicolaj, Troels og Michel udtræder i studienævnet, sender GHC mail ud til studerende for at få observatører samt kontakter Martin Slots som er suppleant for at invitere ham til at deltage i næste studienævnsmøde. GHC undersøger om vi kan lave et suppleringsvalg på VIP siden her og nu.
12	AAU Matchers	AAU Matchers er et netværk for studerende som lige er startet på kandidaten eller som har planer om at starte. De studerende bliver en del af en social innovation i et kreativt miljø, hvor man er med til at præge og udvikle AAUs samarbejde med omverdenen. GHC sender introduktionen rundt til de studerende.
13	Meritter og dispensationer	Observatørerne forlod lokalet. BBJ gennemgik meritter og dispensationer siden seneste møde.
14	Handlepunkter inkl. ansvarlige	Punkt 1: MPN kontakter Anders Kørsgaard ang. forelæsning i innovation i efteråret. Punkt 2: BBJ tager ny ide om "Årets TAP" med på sektionsledermøde Punkt 3: BBJ og GHC initierer semesterbeskrivelser for valgfag i Moodle. Punkt 4: BBJ tager opfølgning på Årets underviser op på et fradagsmøde. Punkt 5: GHC skriver til Bent om at sætte årets underviser på Skolens skabelon til dagsordenen til semestergruppemøderne. Punkt 6: Michel sender den valgte kandidat til Årets underviser til GHC onsdag eller i løbet af et par dage. Punkt 7: GHC laver track change i PBL dokumentet og sender studienævnets kommentarer til Lisbeth Fredberg. Punkt 8: GHC sender besked til Første Studieår ang. godkendelse af og præferencer til eksamensdatoer. Punkt 9: GHC meddeler Rikke Poulsen studienævnets svar om at vi billiger at Henrik Brohus kan fortsætte. Punkt 10: GHC skriver til Fakultetet at Energi ønsker at udvide til 12 medlemmer i studienævnet. Punkt 11: GHC kontakter suppleant i studienævnet og inviterer til næste studienævnsmøde. Punkt 12: GHC skriver ud til 2. og 4. semester om at ville være observatører i studienævnet. Punkt 13: GHC undersøger om vi kan lave et suppleringsvalg på VIP siden, så Akbar kan få beføjelser her og nu. Punkt 14: GHC sender introduktion til AAU Matchers ud

		til de studerende.
15	Evt.	Intet